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Der blev afviklet 

ordinært skolebestyrelsesmøde tirsdag d. 15. juni 2022 kl. 17 – 19, mødelokale 2 /adm. 
 

Deltagere 

Forældrerepræsentanter 

- Dennis Daugaard (næstforperson) 

- Susanne Ager Höy 

- Kim Pedersen 

- Peter Vomb   

- Anka Sonne (forperson) 

- Anne Jensen 

- Annie Due 

 
 

Elevrepræsentanter 

- Laura Hjort, 9A   - Laura Madsen, 9A

Medarbejderrepræsentanter 

- Lykke Rømer - Lena Stærke 

Ledelsesrepræsentanter 

- Pernille Rigstad (skoleleder) - Julie Kjær Johansen (indskolingsleder) 

 

Evt. Fraværende:  

Afbud: Annie, Kim, Lykke, Laura, Laura 
 

 

 

 

 

-  

Dagsorden 
Punkt Tid Emne 

Hvad handler punktet om, til 
orientering (O), drøftelse (D) eller 
beslutning (B) 

Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion på beslutning, angivelse 
af evt. deadline. 

Formidling og 
ansvarlig Hvem, 
af hvem og 
hvordan? 

1 1700 Godkendelse af dagsorden (B) Godkendt  

2 1705 Branding af Hans Rømer Sko-
len 

- Præsentation af nyt 
logo m.v. v. Frank 
Eriksen, Eriksen + 
Partners 

- Næste skridt v. Julie / 
Pernille 
 

Frank fremlægger proces og resultat. Det nye logo og den nye identi-
tet. 
 
Input – bestyrelse et tilfreds med logo. Kan se skolen i det.  
 
Næste skridt: 
 

- Happening i forhold til offentliggørelse af logo og identitet. 
Evt. i forbindelse med åbent hus? Vi kan måske ramme til 
efteråret. Det hele skal være lidt stort 

- Strategi i forhold til anvendelsen af de nye redskaber 
- T-shirt, drikkedunk, nøglesnor 
- Anvendelsen af vores værdiplakater, sociale medier, plaka-

ter, postkort. 
 

 
 
 
 
 
 
 
ledelsen 
 

3 1725 Meddelelser (O) 
- Fra forpersonen 
- Fra øvrige medlem-

mer, særligt eleverne 
- Fra ledelsen 

 

Forperson:  
Har været på temamøde på Paradisbakkeskolen ang.  skolehjem-
samarbejde. Deltagelse fra ledelse, personale og skolebestyrelse.  
Der blev arbejdet i tre temaer 

- Kommunikation fra skole til forældre 
Den digitale kommunikation kan gøre den sociale ulighed 
større. 

- Arbejdsgruppe fra Fælles Folkeskole Bornholm kom med 
anbefalinger til styrkelse af samarbejdet mellem skole og 
forældre. De danner udgangspunkt for egen skoles arbejde 
med emnet 

- Drøftelse af muligheden oprettelse af lokalafdeling af for-
eningen Skole og forældre. Der var delte meninger om op-
fordringen. Dette skal bestyrelsen drøfte senere. 
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Pernille: 
Vi har ansat dem, vi skal: Ny lærer Christian skal have musik, han er 
konservatorieuddannet med guitar som speciale 
 
Ny skolepædagog er Marie-Louise Juul Vesth: Hun er en garvet pæda-
gog fra dagpasningsområdet, nu ønsker hun at bruge kræfter på nye 
opgaver – det specialiserede i skoledelen. 
 
Begge tilknyttes vores gruppe 1 – 0. – 4. klasse 
 
Planlægningen er ved at være på plads, skemaerne er under udarbej-
delse, er vi heldige kommer de ud til elever og forældre i uge 25 
 
Vi har ressourcer i år til at give den mere gas med prioriterede indsat-
ser: 
- Skolepædagoger 0.-  4. klasse 
- Holdtimer særligt 5.- 7. klasse 
- RCtimer prioriteret til årgangene, DSA ditto 
 
BRK skifter udbyder af læringsportal – nu bliver det Alinea i stedet for 
Gyldendal, det skal også børnene vænne sig til. Noget ryger ud, andet 
kommer ind.  
 
Endelig – vi følger elevernes fremmøde på månedsbasis. Året har 
været særligt. Uagtet det – så er der et særligt opmærksomheds-
punkt: for mange elever får for meget fri henover året. Det skal vi 
have bragt i tale overfor forældrene inden sommerferien. 
 
Øvrige medlemmer: 
8.a ønsker at overtage 9. klasses lokale efter sommer. Ledelsen ser på 
muligheder 
 

4 1735 Evaluering af skolebestyrelsens 
arbejde, herunder mødeafvik-
ling skoleåret 21/22 
 

Fokus på  
 
Dagsordenerne, altså oplægget forud for møderne: 
  
Det er en udfordring, når bilag komme en eller to dage før mødet. Det kan 
være svært at nå at læse det. Et ønske om at alle dokumenter blive lagt ind 
som PDF, så det kan læses på mobilen 
 
Mødeafviklingen: 
Det ville være dejligt hvis suppleanterne havde mulighed for at deltage i 
møderne. De skal have dagsorden og bilag, som de ordinære medlemmer, 
men ifølge styrelsesvedtægterne kan de ikke deltage i møderne.  
 
Det er dejligt med en god styring af møderne. 
 
Opfølgningen på møderne: 
Opfordring til at markere om man deltager eller ej på møderne.  

 

 

5 1745 Trivselsundersøgelsen blandt 
eleverne 21/22 

- Årets resultat, her-
under udvikling fra 
20/21 (O/D) 

- Fokusområder 
22/23, herunder 
overordnet handle-
plan (O/D) 

 
Bilag 5.1 – resultat af årets 
undersøgelse 
Bilag 5.2 – sidste års resultat 
 

Vi går frem, når vi ser på resultatet. Vi ligger over, respektive på også kommu-
negennemsnittet. Landsresultatet er endnu ikke kommet.  
 
Vi ligger godt fagligt og socialt. Vi har særlig fokus på støtte og inspiration, vi 
har fokus på ro og orden. Det er de to sidstnævnte parametre, der også både 
kommunalt og på landsplan springer i øjnene.  
 
Vi bruger undersøgelsens resultat (data) til at fokusere på indsatser (mål), der 
netop understøtter en (endnu) bedre trivsel. Det handlinger om konkrete 
tiltag (udvikling af de professionelle læringsfællesskaber (faglige konferencer, 
trivselskonferencer);  det handler om en fælles pædagogik (klasseledelse, 
struktur, pauser med aktiviteter osv.)  
 
Vi arbejder med udvikling af de fagprofessionelle, vi har et par personaler, der 
skal på inklusionsvejleder-uddannelse (hvis det oprettes), vi prioriterer skole-
pædagoger i særligt 0. – 4. klasse. Vi bruger eksterne oplægsholdere og ek-
sperter. Vi styrker teamsamarbejdet.  
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Vi ændrer ikke  - men vi udvikler.  
 
 
 

6 1800 Fælles organ for de bornholm-
ske folkeskole-skolebestyrelser 

- Dialog 
- Evt. beslutning samt 

evt. næste skridt 
 

Kort oplæg fra forperson  
Herefter en drøftelse af bestyrelsens holdning til fælles organ – Evt. en lokal 
afdeling af forening af Skole og forældre. 

 
Bestyrelsen er positiv over for at skabe et fælles forum, der kan styrke arbej-
det med og for skolerne.  Der er dog usikkerhed i forhold til rammen/formen. 

 
Der vil komme materialer fra admin/rådgiv i center for skole angående emnet 
til august. 
 
Bestyrelsen venter derfor med at tage beslutningen til materialet er kommet 
og gennemlæst. 
 

 

7 1810 Revidering af skolens ordens-
regler med et fokus: Skal ele-
verne blive på skolens område 
i skoletiden eller ikke 

- Hvad siger eleverne? 
- Hvad siger persona-

let? 
- Hvad siger og ønsker 

bestyrelsen, herun-
der evt. beslutning? 

 
Bilag 7.1 – forslag til nye or-
densregler 
Bilag 7.2 – kommentarer til 
forslag 
 

Oplæg til drøftelse v. forperson 
Jeg oplever at skolen både ledelse og personale ønsker at holde eleverne på 
skolens matrikel i hele skoledagen. 
Der er kommet indspark fra forældre og elever – en del af dem trækker i den 
anden retning. Med gode argumenter og tanker omkring det. 

 
Går vi all in? 
Holder vi fast i det der er nu? 
Kan der findes en middelvej?  
 
Vi har lyttet og det besluttes, at der igangsattes en proces hvor relevante 
inddrages.  
 
Der kunne evt. udarbejdes med en projektbeskrivelse med inddragelse af 
elever og forældre.   

 

8 1835 Seneste budgetopfølgning 
 
Bilag 8.1 – prognoseark pr. XX. 
juni 
Bilag 8.2 – opgørelse pr. 1. juni 
2022 
 

Budget gennemgået af Pernille med relevante pointer.   

9  Den gode Historie (O/B)                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                         Trivselsresultaterne  
God stemning på skolen 
Eleverne er gode til at henvende sig, hvis de har noget på hjertet. 

 

10  Evt. (O) Spørgsmål fra medlem: Hvordan kan det være, at 9. klasse på HRS har 
været i skole efter sidste skoledag (læseferien)? PRI: Det har været 
muligt grundet få prøver. Vi har prioriteret at klæde eleverne ekstra 
godt på i forhold til faglighed og parathed for at de unge mennesker 
kan komme godt videre. Det har været godt i forhold til den særlige 
corona undervisning, hvor eleverne jo gik glip af undervisning. 
 
Kan der arbejdes med at flere elever fra elevrådet kan deltage i sko-
lebestyrelsens møder? PRI ser på det.  
 

 

11  Til kommende møde(-r) (B) 
- Ordinært møde d. 

XX. August  
- Efterfølgende møder 

 
Årshjulet  

 

12 1855 Godkendelse af referat (B) Godkendt  

Julie d. 15. juni 2022
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